
 
PROTOKÓŁ  NR 85.2013   

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  
z dnia 17 maja  2013.   

 
Obecni: 
 
1. Tadeusz Groszek     -   Przewodniczący Komisji 
2. Robert  Szydlik        -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Mirosław Sobczak   -   Członek Komisji  
4. Dariusz Kur             -   Czonek Komisji 
5. Tadeusz Sasin          -   Członek Komisji 
6. Mirosław Szczotka  -   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
 
1. Jarosław Stryjek       -  podinspektor ds. obronności zarządzania kryzysowego 
2. Marek Markowski    -  kierownik wydziału ID 
3. Katarzyna Rostek     -  kierownik OPS w Tłuszczu  
4. Mieszkaniec osiedla Borki         
5. Dwaj mieszkańcy Tłuszcza 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 
1. Przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
2. Zapoznanie się z informacją na temat ochrony p.pożarowej na terenie Gminy. 
3. Zapoznanie się z informacją na temat form i zasad pomocy udzielonej  
    mieszkańcom przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Tłuszczu. 
4. Zapoznanie się z odpowiedzią kierownika wydziału inwestycji i  
    drogownictwa na pytania zawarte we wniosku z dnia 14 maja 2013 r.  
5. Sprawy bieżące. 
6. Wolne wnioski. 
7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji po odczytaniu został przyjęty. 
 
Ad2. Informacji na temat ochrony p.pożarowej na terenie Gminy Tłuszczu 
udzielił Pan Jarosław Stryjek, pracownik Urzędu. 
Poinformował, że na terenie Gminy Tłuszcz istnieje 6 jednostek Ochotniczej 
Straży Pożarnej i jeden oddział Zawodowej Straży Pożarnej Oddział 
Wołomiński, który ma swoją siedzibę w  remizie OSP Tłuszcz.  
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Na wyposażeniu jednostek są samochody strażackie, jest sprzęt , jest 
umundurowanie. Gmina pokrywa ekwiwalent za szkolenie, za akcje bojowe, za 
zakup paliwa, zakup materiałów używanych w akcjach ratowniczo-gaśniczych, 
zakup abonamentów telefonicznych, zakup usług zdrowotnych. Dwie nasze 
jednostki tj. jednostka OSP w Tłuszczu i w Chrzęsnem są w systemie KSR-G i 
otrzymują dodatkowe środki na wyposażenie. 
W tym roku najważniejszym planowanym zakupem jest zakup nowego 
samochodu strażackiego dla OSP Tłuszcz i jednostka czyni starania w kierunku 
pozyskania dodatkowych środków. Jestem w stałym kontakcie z tymi 
jednostkami i pilnuję racjonalności wydawania środków. Na obecnym etapie 
jeśli nic się nie wydarzy, tych środków wystarczy do końca roku.   
 
Radny Mirosław Sobczak zapytał, kto jest konserwatorem samochodu  w OSP 
Miąse od kwietnia 2012 roku, kto odpowiada za rozliczanie się przed Urzędem 
Gminy.  
 
Pan Jarosław Stryjek – procedura z tym związana trwa. 
 
Radny Mirosław Sobczak – ta procedura trwa od kwietnia 2012 roku. W 
ubiegłym roku mówiło się, że nie ma na ten cel środków, w tym roku procedura 
cały czas trwa, a w marcu br. Rada przeniosła środki dodatkowe na rzekomy 
brak środków dla konserwatorów, a procedura trwa dalej.  
 
Przewodniczący Komisji – a kiedy się zakończy ta procedura. 
 
Pan Jarosław Stryjek – w najbliższym czasie, myślę że do końca maja br.  
 
Ustalono, że na pierwszym czerwcowym posiedzeniu Komisji, Pan Jarosław 
Stryjek przedstawi informację na ten temat. 
 
Radny Mirosław Sobczak zawnioskował o: 
    przedstawienie procedur powodujących opóźnienie w zawarciu umowy na  
    konserwację samochodu w OSP Miąse.  
  
 
Ad3. Pani Katarzyna Rostek przedstawiła informacje na temat form i zasad 
pomocy udzielanej mieszkańcom gminy przez Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Tłuszczu zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszego protokołu. 
Następnie przekazała 2 informacje : 
- Projekt  KIS kończy się w maju i 2 lata był finansowany ze środków unijnych, 
chcieliśmy żeby była kontynuacja tego projektu i w związku z tym napisałam 
projekt do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej na aktywizacje kobiet, które 
wypadły z rynku pracy po urodzeniu dziecka, bo takich kobiet mamy dużo. 
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Otrzymaliśmy środki i od czerwca ruszamy z tym projektem i będziemy 
prowadzić szkolenia osób.  
- otrzymałam informację z Mazowieckiej Jednostki, że możemy zwiększyć 
naszą systemówkę o spore pieniądze i  wystąpiłam z wnioskiem o to 
zwiększenie i planujemy od września i przyszły cały rok aktywizację 18 
mężczyzn w tym roku i 18 mężczyzn w przyszłym roku, którzy przeszli by 
szkolenia zawodowe budowlane, gdzie kupilibyśmy materiały i w ramach tych 
szkoleń wyszykowali by podłogę i łazienki w Centrum Kultury oraz schody.    
Jest szansa na wyszykowanie pomieszczenia w ramach tych szkoleń i praktyk  
które otrzymaliśmy na Uniwersytet Trzeciego Wieku, ale będę potrzebowała 
wkładu własnego 10,5 %  i jeśli wniosek zostanie zaakceptowany, proszę o 
przychylne potraktowanie tego wkładu własnego w granicach 38 000 zł. 
 
Pani Rostek zaprosiła wszystkich radnych na konferencję w dniu 23 maja 2013 
roku o godzinie 12.00 do Centrum konferencyjno-bankietowego „Batory” w 
Tłuszczu, gdzie będzie podsumowanie projektu KIS.   
  
Ad4. Przewodniczący Komisji  zwrócił do Pana Marka  Markowskiego o 
odpowiedź na zapytania skierowane we wniosku Komisji z dnia 14 maja 2013 r. 
dotyczące: 
 - remontu mostu na rzece Cienkiej (Tłuszcz ul. Pilawska, Jasienia ul. 
Mickiewicza )    
- dokumentacji powykonawczej po budowie wodociągu w miejscowości 
Jarzębia Łąka, ul. Zjazdowa, przedstawienie aneksów do niezrealizowanych  
projektów oświetlenia i dróg w gminie, przedstawienie informacji nt. realizacji 
przedłużenia ulicy Leszczynowej do ul. Norwida , przedstawienie informacji 
dot. montażu znaków drogowych informujących o drogach i ulicach 
zamkniętych –Moczydło. 
 
Mieszkaniec osiedla Borki zwrócił się do Komisji z zapytaniem, czy będzie 
naprawiony most na ulicy Pilawskiej, gdyż podczas regulacji rzeki zawalił się 
jeden z przyczółków tego mostu. 
 
Radny Mirosław Szczotka odpowiedział, że zwracał się do Burmistrza z pismem 
w tej sprawie jednak uzyskał odpowiedź, że nie ma na ten cel środków w 
budżecie, ale taka odpowiedź go nie zadawala i ten most musi być naprawiony 
jak najszybciej.   
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w tej sprawie został wystosowany 
wniosek do Burmistrza i Pan Marek Markowski ma udzielić informacji w tym 
temacie. 
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Pan Marek Markowski poinformował, że ten obiekt użytkowany jako most w 
rozumieniu przepisów ustawy o drogach publicznych nie jest to mostem, nie ma 
nadanego jednolitego numeru inwentarzowego, trudno też powiedzieć, czy 
droga na której jest zlokalizowany jest drogą publiczną, gdyż nie ma jej w 
ewidencji . Drogowiec był tam razem z Panem Makiełą  z  MZGW w 
Wołominie i Pan Makieła twierdzi, że prawdopodobnie to jest ich obiekt  ale nie 
jako most, tylko jako kładka i po analizie kosztów stwierdził, że remont jest 
nieopłacalny i MZGW ma plany  rozbiórki tego obiektu. 
 
Przewodniczący Komisji – to jakiś absurd, jeśli to zagraża bezpieczeństwu 
mieszkańców, to naszym obowiązkiem jest interweniować i to jak najszybciej.  
 
Wytworzyła się dyskusja w wyniku której Komisja zwróciła się do Pana Marka 
Markowskiego z wnioskiem o porozumienie się z właścicielem tego obiektu w 
celu jego oznaczenia i zabezpieczenia. 
 
Radny Mirosław Sobczak   zwrócił się z zapytaniem do Pana Markowskiego, 
czy Gmina ma obowiązek konserwacji dróg gminnych gruntowych tam, gdzie 
rolnicy nie mają dojazdu do pól, ponieważ w Sołectwie Miąse, Stasinów i części 
Franciszkowa mieszkańcy mają taki problem, a Pan Piotr Gołoś – drogowiec na 
pismo Sołtysa Miąsego i mieszkańców odpowiedział,  że nie ma środków na ten 
cel, chociaż nie rozpoczęły się jeszcze roboty drogowe.  
 
Pan Marek Markowski odpowiedział, że Pan Piotr Gołoś wraca za kilka dni z 
urlopu i  wtedy udzieli  informacji w tym temacie.  
Odnośnie zapytania w sprawie dokumentacji powykonawczej po budowie 
wodociągu w miejscowości Jarzębia Łąka, ul. Zjazdowa Pan Markowski udzieli 
informacji na kolejnym posiedzeniu, ponieważ inwestycja została zakończona  
Zanim on rozpoczął  pracę w Urzędzie i musi przejrzeć dokumentację aby mieć 
wiedzę w tym temacie, a był  krótki okres realizacji tego wniosku.  
Poza tym nie bardzo wie, o co chodzi i prosi o wyjaśnienie. 
 
Radny Dariusz Kur wyjaśnił, że chodzi o odtworzenie nawierzchni jezdni po 
budowie wodociągu, która jest w niektórych miejscach zapadnięta, są 
nierówności i duże ubytki i należałoby sprawdzić, czy nie można 
wyegzekwować od Wykonawcy  poprawy w ramach rękojmi. 
Radny zwrócił się także o informację w temacie montażu znaków drogowych 
informujących o drogach i ulicach zamkniętych  np.w miejscowości Moczydło. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że najlepiej, jeśli na temat dróg i znaków 
wypowie się drogowiec.  
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Kolejne zapytanie dotyczyło aneksów do niezrealizowanych  projektów 
inwestycji  oświetlenia ulicznego i dróg w Gminie w 2012 roku.  
 
Pan Markowski odpowiedział, że sprawa dotyczy jednego Wykonawcy z którym 
nie podpisywano aneksów. Były podpisane 2 umowy na wykonanie 7 zadań, 
które miały być sfinalizowane do końca listopada ubiegłego roku. Firma nie 
wywiązała się w terminie, pisała wnioski o przedłużenie, w tym roku złożyli już 
2 pisma, w pierwszym deklarowali wykonanie do 1 lipca, w drugim do 30 lipca.    
 
Przewodniczący Komisji zapytał, jakie konsekwencje poniesie ta firma. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że jeśli jest to z winy Wykonawcy, to są 
naliczane kary umowne. 
 
Kolejne pytanie zadane przez Przewodniczącego Komisji dotyczyło projektów 
dróg – co się dzieje z projektem łącznika ul. Wierzbowa-Rzemieślnicza, ulica  
Leszczynowa, ulica Cisowa. 
 
Pan Marek Markowski  -odpowiedział, że odebrana została  dokumentacja od 
Wykonawcy na ulicę Leszczynową i zwrócił się do Komisji o sprecyzowanie 
wszystkich  zapytań na piśmie, wtedy sprawdzi i odpowie.  
 
Ad5. Przewodniczący Komisji zwracając się do dwóch mieszkańców ulicy 
Sasanki w Tłuszczu powiedział, że sprawa dotyczy skargi Pani Barbary 
Jedrysiak w sprawie  podwyższenie działki której są  właścicielami przez co 
zalewana jest jej posesja. Komisja wysłuchała wyjaśnień pracownika Urzędu i 
zapoznała się z protokołami z oględzin, Komisja przeprowadziła  również wizję 
w terenie i nie stwierdziła, aby  podwyższenie terenu poprzez jego wyrównanie  
powodowało  podtopienie sąsiedniej działki Pani Jędrysiak. Nie ma tam również 
dużego spadku, który by wskazywał, że te wody opadowe spływają na tę 
działkę. W związku z powyższym Komisja zwróciła się do Panów X  z prośbą, 
aby przy wyrównywaniu terenu nie podwyższali już swojej działki od strony 
sąsiadki. 
 
Panowie X – my udrożniliśmy rów, spadek z naszej działki zrobiliśmy w 
kierunku rowu i nasza działka jest niżej niż działka sąsiadki.  
Na działce sąsiadki został wykopany staw, leży tam góra ziemi, spadek zrobiony 
jest  w kierunku budynku mieszkalnego, a  problem zalewania budynku sąsiadka 
ma już od ok. 10 lat. Wokół tego stawu rosną chaszcze, które również utrudniają 
przepływ wody.  
Wytworzyła się dyskusja w której uczestniczył kierownik wydziału inwestycji 
biorący udział  w innej wizji lokalnej wspólnie z Przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej na prośbę innego mieszkańca i powiedział, że przyczyną jest brak 
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odwodnienia na tym terenie, a dokładnie brak drożności rowu który tam kiedyś 
prawdopodobnie był i został zasypany.   
Mieszkańcy X  powiedzieli, że oni ten rów udrożnili przy swojej działce, a 
sąsiadka przy swojej działce rów  zasypała podczas kopania stawu. Powinna 
przede wszystkim odmulić rów i zrobić porządek przy stawie, aby ta woda 
odpływała  z jej działki.    
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że Komisja Rewizyjna poinformuje Panią 
Jędrysiak o tym, że Panowie zadeklarowali, iż działki nie będą podwyższać, a to 
czy na jej działce będzie woda czy nie będzie nie zależy od nich. 
Zwracając się do dwóch mieszkańców powiedział, że sprawy konfliktowe 
sąsiedzkie nie należą do kompetencji Komisji Rewizyjnej i trzeba  je 
rozwiązywać we własnym zakresie, a jeśli są problemy w których Gmina może 
pomóc, to należy składać pisma do Pana Burmistrza i dopiero w przypadku 
braku zainteresowania ze strony Urzędu, Komisja może interweniować.  
 
 
Mieszkaniec osiedla Borki przekazał Komisji i kierownikowi wydziału 
inwestycji i drogownictwa nieprawidłowości powstałe podczas wykonania 
koryta wodociągu na ulicy Szerokiej. Powiedział : Podbudowa betonu lanego 
nie była przecinana na całej grubości ok. 20 cm i była wyrywana siłą koparki- 
ładowarki. Podczas wyrywania betonu została zniszczona podbudowa 
sąsiadująca z korytem wodociągu, co obrazują zdjęcia.   
Pod podbudową sąsiadującą z korytem wodociągu zostały puste przestrzenie nie 
zagęszczone. Dzwoniłem do Pani inspektor Wandy Wisniewskiej, która 
natychmiast interweniowała, przyjechała na miejsce i nakazała usunąć 
nieprawidłowości. Firma budująca wodociąg przykryła asfaltem popękaną 
podbudowę nie wymieniając jej. Podczas budowy koryta wodociągu pozapadały 
się krawężniki, które nie zostały poprawione. Bez poprawienia zostały 
zaasfaltowane. Proszę o częstszą kontrole pracy jakości firmy wykonującej 
wodociąg, ponieważ powoduje to duże zniszczenia.  
 
Pan Marek Markowski odpowiedział, że zna te uwagi, gdyż mieszkaniec 
wcześniej je zgłaszał telefonicznie i przekazał je już Wykonawcy i inspektorowi 
nadzoru i od niego będziemy  egzekwować te sprawy. 
 
Komisja po wysłuchaniu wypowiedzi w tej kwestii i po przeprowadzeniu 
rozmowy  z kierownikiem wydziału inwestycji i drogownictwa, zwróciła się do 
mieszkańca o wystosowanie pisma do Urzędu w tej sprawie  wraz z załączoną   
dokumentacja zdjęciową z powiadomieniem Komisji Rewizyjnej.  
 
Ad5. Komisja zapoznała się z pismem mieszkańca Tłuszcza w sprawie 
wykonania prac ziemnych polegających na odwodnieniu, wyrównaniu i 
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utwardzeniu terenu znajdującego się pomiędzy parkingiem przy bloku na ulicy 
T.Kościuszki 2 od strony ulicy Warszawskiej, a budynkiem komunalnym 
znajdującym się przy ul. Warszawskiej 7. Pismo stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Komisja wniosek skierowała do radnego Tadeusz Sasina Pawła Fydryszka, 
radnych osiedla Centrum. 
 
Ad6. Komisja zwraca się do Burmistrza z następującymi wnioskami, które 
stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
- o przybycie na posiedzenie Komisji w dniu 23 maja 2013r. Pana Marka 
Markowskiego kierownika wydziału UGK w  sprawie informacji dotyczącej 
aneksów do niezrealizowanych projektów inwestycji z 2012 r. dotyczących 
oświetlenia i dróg w gminie, projektów budowy dróg  - ul. Leszczynowa, ul. 
Cisowa, łącznik ul. Wierzbowa i ul. Rzemieślnicza, ul. Kościeln, ul. Przelotowa 
w Tłuszczu, ul. Sadowa w Jasienicy, droga łącząca ul. Parafialną i ul. 
Napoleońską w Miąsem; 
 
- o przybycie na posiedzenie Komisji w dniu 23 maja 2013 r. Pana Burmistrza w 
sprawie inwestycji w Przedszkolu „Baśniowa Kraina”  w Tłuszczu; 
 
- o przybycie na posiedzenie Komisji w dniu 23 maja 2013 r. Pani Skarbnik w 
sprawie omówienia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 
 
 
Ad7. Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 23 maja 2013 
roku godzina 14.30 . 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
                                                                 Przewodniczący Komisji 
 
                                                                    Tadeusz Groszek  
Załączniki do protokołu są do wglądu 
w  pokoju 38 . 
Dokument utworzyła 
Bożena Brzozowska  
Dnia 21 maja 2013 roku. 
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